

Letter of Application – Dr Charlotte HEUZE

Paris, October 2025

Dear Mr. President,

I am writing to inform you of my renewed candidacy for a position as Director of the Council of European Dentists, which you chair.

For the past three years, I have had the honour of serving within the CED, during which I have actively participated in all Board meetings and General Assemblies. This sustained involvement has allowed me to gain a deeper understanding of the functioning of the European Commission and of the complex mechanisms of European regulation. This experience has strengthened my conviction that the CED plays a crucial and irreplaceable role as the voice of European dentists at the institutional level.

Within the Working Group on e-Health, I have contributed particularly to the reflections concerning the European Health Data Space and Artificial Intelligence. These two subjects, which are at the heart of current and future health policies, represent major challenges for our profession in terms of data protection, interoperability, and the ethical use of digital technologies in oral health.

This experience, combined with my previous background within Les CDF and the Faculty of Odontology of Lyon 1, has enabled me to link the local, national, and European dimensions of dental practice. It has also allowed me to measure the importance of our common European values in the defence of a liberal, independent, and high-quality dental practice.

Having acquired a solid understanding of European legal and institutional rules, I now feel ready to engage even more effectively in a second mandate. I am convinced that our strength lies in the full and active cooperation of the national associations of the Member States within the CED, so that we may act together and more efficiently on European regulation.

I will continue to be committed to:

- promoting a strong and coherent vision of Public Health with our institutional partners
- defending a high-quality liberal practice,
- supporting a balanced and harmonised initial training within the European Union,
- and reinforcing a non-commercial, ethical vision of Oral Health at European level.

The CED remains, in my view, the only organisation capable of representing and defending the interests of European dentists before the European Commission. My conviction in its mission is profound, and my motivation to continue serving our profession at the European level remains total.

Please accept, Mr. President, the assurance of my highest consideration.

Dr Charlotte HEUZE

Lettre de candidature – Dr Charlotte HEUZE

Paris, octobre 2025

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de vous faire part de ma candidature pour un second mandat en tant que Directrice au sein du Council of European Dentists que vous présidez.

Depuis trois ans, j'ai eu le privilège de siéger au CED, en participant activement à l'ensemble des réunions du Board et aux Assemblées générales. Cet engagement constant m'a permis d'acquérir une connaissance approfondie du fonctionnement de la Commission européenne et des mécanismes complexes de la réglementation européenne. Cette expérience a renforcé ma conviction que le CED joue un rôle essentiel et irremplaçable en tant que porte-parole des chirurgiens-dentistes européens auprès des institutions communautaires.

Au sein du Working Group on e-Health, j'ai contribué plus particulièrement aux réflexions menées sur le European Health Data Space et sur l'Intelligence Artificielle. Ces deux thématiques, au cœur des politiques de santé actuelles et futures, représentent des enjeux majeurs pour notre profession : protection des données, interopérabilité des systèmes, et usage éthique des technologies numériques en santé bucco-dentaire.

Cette expérience, conjuguée à mon engagement antérieur au sein des CDF et de la Faculté d'Odontologie de Lyon 1, m'a permis d'articuler les dimensions locale, nationale et européenne de l'exercice professionnel. Elle m'a également conduite à mesurer combien la défense d'une pratique dentaire libérale, indépendante et de qualité repose sur nos valeurs européennes communes.

Forte d'une meilleure maîtrise des règles juridiques et institutionnelles européennes, je me sens aujourd'hui prête à m'impliquer plus pleinement et plus efficacement dans un second mandat. Je suis convaincue que la force de notre action réside dans la coopération pleine et entière des associations nationales des États membres au sein du CED, afin d'influer collectivement et durablement sur la réglementation européenne.

Je continuerai à m'engager :

- pour promouvoir une vision exigeante et cohérente de la santé publique avec nos partenaires institutionnels,
- pour défendre une pratique libérale de qualité,
- pour soutenir une formation initiale harmonieuse et équilibrée au sein de l'Union européenne,
- et pour renforcer une approche éthique et non commerciale de la santé bucco-dentaire en Europe.

Le CED demeure à mes yeux le seul organisme capable de représenter et de défendre les intérêts des chirurgiens-dentistes européens auprès de la Commission européenne. Ma conviction dans sa mission est profonde, et ma motivation à poursuivre cet engagement européen reste totale.

Je vous prie d'agréer, Monsieur le Président, l'expression de ma haute considération.

Dr Charlotte HEUZE